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Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán ás Szociális
Bizottsága 2019. november 26-án tartott nyilvános üléséről

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés. Petőli u. 2. 1. emelet

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel 7 főből 7 Fő jelen van, így a bizottság nyilvános ülését
megnyitotta.

Tár2v: Napirendi pontok elFogadása és ajegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Mucsi András bizottsági elnök: Szavazásra bocsátotta a kiküldött meghivóban szereplő
napirendi pontokat azzal. hogy a bizottság üléséről készített jegyzőkönyvet az elnök mellett
Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag írja alá hitelesítőként.

Szavazás előtt megállapította, hogy a s:avazásnál jelenlévő bizottsági tagok száma: 7/ő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán ás Szociális Bizo#sáa

65/2019. (XL 26.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a 2019.
november 26. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:
I. Békés Város Onkormánvzata Képviselő-testületének szervezeti és működési

szabályzatáról szóló rendelet módosítása
Előkészítette: Támok Lászlóné jegyző

dr. Tanai Judit jogász

2. Tájékoztató Békés Város Önkormányzata és Intézményei 2019. III. negyedéves
költségvetésének teljesítéséről. az Onkormányzat 2019. évi költségvetéséről szóló
l:’2019. (II. 01.) rendeletének módosítása
Előkészítette: Kovács Szilvia osztályvezető. Pénzügyi Osztály

dr. Tanai Judit jogász

3. Beszámoló a Madzagfalvi Napok rendezvény 2019. évi lebonyolításáról
Előkészítette: Túri Andrea igazgató

4. Szakon’osi rendelések szünetelése
Elökés:íieíte: Erdélyi Imola Erzsébet igazgató



5. A Békési Férti Kézilabda Kft. ügyvezetőjének megválasztása
E/ökúszűe;te: dr. Tanai Judit jogász

6. Bejelentések

Zán ülés:
I. Bursa Hungadca pályázatok elbírálása

Előké.vzíletle: Sápi András osztályvezető-helyettes, Gazdasági Osztály

2. Középiskolai ösztöndíj odaítélése
Előkészítette: Sápi András osztályvezető-helyettes. Gazdasági Osztály

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Deákné Domonkos Julianna bizottsági tagot választja
meg.

Napirend tárgya: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének szervezeti és
működési szabálvzatáröl szóló rendelet módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az M/itt’. 52. (1) bekezdés]) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Megköszönte Juhos János
bizottsági tagnak az írásban benyújtott módosító javaslatokat, amelyek beépitésre kerültek a
szervezeti és működési szabályzatba. Tájékoztatta a bizottságot arról. hogy az Ugyrendi,
Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság további módosítást kezdeményez majd, amely szerint
a lejárt határidejű bérleti szerződések meghosszabbitásával kapcsolatos döntés kerüljön át
bizottsági hatáskörbe. Kérdés. észrevétel, módosító javaslat nem volt, Így szavazásra bocsátotta
azt ajavaslatot. amely szerint a bizottsága rendelet-tervezet elfogadását javasolja a képviseló
testületnek.

Szavazás elő/l inegcűlap [tolla, hogy ci szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 7/ő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Onkormányzat Kép viselő-testidete
Hu,,,án és Szociális Bizottsága

66/2019. (XI. 26.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a ‚. Békés I Város Önkornzánpata Képviselő-testüktének szervezeti ás
működési szaháhzalárál szola J’(!liclekt ;;zódositc’Lva tárgyú elöterjesztést. és a rendelet—
tervezet elfogadását javasolja a Képviselő-testületnek.
Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: azonnal

Napirend tár2va: Tájékoztató Békés Város Őnkormányzata és Intézményei 2019. Ill.
negyedéves költségvetésének teljesítéséröl. az Onkormányzat 2019. évi
költségvetéséről szóló 1/2019. (11. Oh) rendeletének módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzökönyvhöz az Möti-’. 52.,9 (1) bekezdés]) pontja alapján.
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Niucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. amelyet Kovács Szilvia
osztályvezető késziteu et. aki nem kívánta szóban kiegészíteni az írásos anyagot. Kérdés,
észrevétel, módosító javaslat nem volt, igy szavazásra bocsátotta azt ajavaslatot. amely szerint
a bizottsága határozati javaslat, valamint a rendelet-tervezet elfogadását javasolja a képviselő-
testületnek.

Szavazas előtt megállapította, hogy a .vzcn’tizósnál jelenlévő bizottsági tagok száma: 7/ő

- Megállapította. hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés I’árps Önkormányzat Kép viselótestülere
Humán ás Szociális Bizottsága

67/2019. (XL 26.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „Tájékoztató Békés Város Onkonnányzata ás Intézményei 2019. IlL
negyetléves költségvetésének teljesítésérőL tíz Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről
szóló 1/2019. (Ii 01.) rendeletánek zódosítsa” tárgyú előteijesztést. és a határozati
javaslat, valamint a rendelet-tervezet elfogadását javasolja a Képviselő-testületnek.
Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: azonnal

Napirend tár2va: Beszámoló a Madzagfalvi Napok rendezvény 2019. évi lebonyolításáról

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzűkönyvhöz az Alötv. 52.’ (‘fl bekezdés» pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén Túri Andrea igazgatót, aki az
előterjesztést elkészítette.

Túri Andrea igazgató: A pénzügyi költségvetéshez a minisztériumból ígéretet kaptak egy 2
millió forintos támogatásra. ami még a Békés-Tarhosi Zenei Napokra érkezett volna. azonban
ugyanarról a helyről. ugyanabból a tárcából ugyanazt a rendezvényt kétszer nem támogathatják.
Ezért a minisztérium javasolta, hogy a Madzagfalvi Napok rendezvényére nyújtsák be a
pályázatukat, de tulajdonképpen ez az összeg a Békés-Tarhosi Zenei Napoknál feltüntetett
hiányt fedezi majd. A plusz támogatással jócskán plusszal zárták a rendezvényt. A támogatás
szerződéskötési szakaszában vannak jelenleg.

Polgár Zoltán alpolgármester: Az előterjesztésben szerepel, hogy ‚.Békéscsaba város idén is
bekapcsolódott a programsorozatba a Madzagfalvi Nemzetközi Viharsarki Kosárlabda Kupa
keretén belül, melynek otthont az Evangélikus Sportcsarnok adott.”. Kérdése: miért
Békéscsabán került megrendezésre a kupa? A kosárlabdásokkal tisztázni kell ezt a kérdést. Az,
hogy valaki egy’ rendezvényt Békéscsabán tart. nem biztos, hogy azt jelenti, hogy be is
kapcsolódott a rendezvénysorozatba.

Túri Andrea igazgató: Igazából. szinesítésként került beírásra ez a program a beszámolóba.

PolEár Zoltán alpolgármester: Azt tapasztalja, hogy egyik város sincs tekintettel arra, hogy a
másik városban mikor milyen rendezvény, esemény zajlik. Minden város abban az időben tartja
meg a saját rendezvényét, amikor Úgy gondolja. hogy a lakosai számára a legmegfelelőbb az
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időpont. Jól megszervezik a rendezvényeiket. amivel odacsalják a környező lakosokat is. A
Madzagfalvi Napokat is úgy kellene Felélénkíteni. hogy a megrendezésre kerülő hétvégén (de
előtte vagy utána is) ez a rendezvény legyen a legjobb.

Az Idén megrendezésre került a Kolbászvigalom, ami nagyon jól sikerült, és Úgy látja, hogy
néhány éven belül nagyon jó rendezvény lehet belőle. Augusztus 20-án van pacal főzés. ami
egyre inkább kinövi magát. A BETAZEN már róg óta nagyon j6 rendezvény. Ugylátja. hogy a
városban a programok össze vannak sürítve. Javasolta. hogy tekintsék át. mi lenne. ha a
Madzagfalvi Napok rendezvényt április 30-án tartanák meg. ahogy régen Is voltak ezen a napon
rendezvények. Április 30.-május 1-jei programban kellene gondolkodni. akár úgyis, hogy
április 30-án lenne a városban egy fáklyás felvonulás egy nagy koncerttel, p1. meghívnák a
Republic Együttest, május I-jén pedig lehetne főzőprogramot szervezni. Nem jelentene Így
problémát az sem, hogy a gyerekeknek iskolába kell menniük másnap. A Madzagfalvi Napok
rendezvény lenne április 30-május 1-jén. júniusban lenne a BETAZEN, augusztusban tartanák
az augusztus 20-ai rendezvényt, majd októberben kerülne megtartásra a KoLbászvigalom. Igy
lehetne négy olyan városi rendezvény 2-3 havonta, amely tavasztól-őszig felöleli a
programokat.

Túri Andrea igazgatót felkérhetnék arra, hogy a fenti javaslatot tekintse át, vizsgálja meg.

Nem szerencsés, hogy a Madzagfalvi Napok rendezvényt megtartják szeptember második
hétvégéjén, majd rögtön 2 hét múlva pedig Kolbászvigalom van, A programok is be vannak
sűrítve.

Kovács Ildikó bizottsági tag: Vannak olyan projektek, amelyek a fenti programokhoz
kötődnek, igy azokat át kell tekinteni időpont tekintetében is. Nézzék meg, hogy ez ajavaslat,
hány projektet érint, és azokat mennyiben kell módosítani.

PolEár Zoltán alpolgániiester: A kulturális tanácsnok vezetésével hozzanak létre egy olyan
csapatot, amelynek része Túri Andrea igazgató is, illetve akit még a bizottság tagjai javasolnak,
és vizsgálják meg az általa felvetett javaslatot.

Mucsi András bizottsági elnök: A kulturális tanácsnok alkalmas a feladat elvé2zésére, az
egyeztetés lefolytatására. Az elmúlt ciklusban 5 évig kulturális tanácsnok volt, de a Kulturális
Központ egyszer sem vonta be a nagy rendezvények szervezésének előkészítésébe. A
Kolbászvigalomra van igény a városban. A BETAZEN rendezvénynél is szükség lenne új
elemek bevonására. A lakosság komfodzónáját vagy érdekeit is érintheti az. hogy egy bejáratótt
huszonéves rendezvényt, hogy tudnak átstwkturálni, ezért a módosítást a szakmai körök mellett
a lakosság körében is véleményeztetni kell. A diákhét vagy diáknap feltámasztása 1996-ban
indult, és akkor került sor először a diákpolgármester választására a városban. O maga is akkor
kezdte a közéleti pályafutását. ugyanis ö lett akkora diák alpolgármester. Ebben az időszakban
volta fáklyás felvonulás is. aminek az újraélesztését jónak tartaná.

Kovács Ildikó bizottsági tag: Fontos. hogy iskolai időszakra essen a Madzagfalvi Napok
rendezvény, mert több olyan szervezet van. amelyik az iskolások programjára is számít. Nem
lenne szerencsés, ha épp iskolaszünetben lenne a Madzagfalvi Napok rendezvénye megtartva.

Túri Andrea igazgató: Nem zárkóznak cl az elől, hogy a Madzagfalvi Napok rendezvénye más
időpontban kerüljön megtartásra. A kulturális központnak leterheltségben, tervezésben még
szerencsésebb is lenne az április 30.-május l-jei időszak. hiszen úgyis készülnek különböző
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rendezvényekre. Az iskolák tekintetében sem a legjobb időpont a szeptember eleje. hiszen
akkor kezdik meg az iskolát, illetve az óvodát is. és nem tudják betanitani a gyerekeket
megfelelő módon. mert amit az óvodások megtanulnak júniusban. azt szeptemberre elfelejtik.
Fontos a lakosság véleménye, de 18 ezer ember 18 ezer véleményt fog képviselni .Azokat kell
megkérdezni. akik társrendezők, és érinti öket ez a kérdés. Ez kb. 200 embert jelent.

Mucsi András bizottsági elnök: Véleménye szerint mindig annak kell elmondania a
véleményét, aki részt vesz egy rendezvényen. A választásokon is a választásra jogosultak 40
%-a vett részt. és 6k mondták cl a véleményüket. Volt egy jó kezdeményezés, amely szerint a
játszótér létrehozásáról lehetett online szavazni (hol legyenek játszóterek, milyen játékokkal,
stb.), és elég sokan éltek ezzel a lehetőséggel.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Az idén ismét voltak újdonságok a Madzagfalvi
Napok programsorozatban, aminek nagyon örült. Gratulált Túri Andrea igazgatónak a
kulturális központ munkájához. A mindennapokban is jó együttműködésben dolgoznak Túri
Andrea igazgatóval, és egyeztetni fognak a Polgár Zoltán alpolgármester által elmondott
javaslatról is.

Vidáné Endrődv Ildikó bizottsági tag: Kérdése: az időpont módosítást a következő évtöl
gondolják bevezetni vagy I év múlva? I la a következő évben már április 30. — május I.
időszakában tartanák meg a Madzagfalvi Napokat. akkor az a kulturális központ részéröl óriási
előkészületet igényelne.

Túri Andrea igazgató: Az EFOP-os projekt keretében beírták a részletezőbe szeptemberre a
Madzagfalvi Napok egészség- és sportprogramok megrendezését. azonban változás
bejelentővel ezt tudják módosítani, mivel a projekt végeként december 31. szerepel. Nem a
kulturális központ szempontjából érdekes ez a módosítás. hanem a társrendezők és egyéb
programszervezők tekintetében is. A társrendezők alatt érti a polgárőrségtől kezdve a civil
szervezeteken át az iskolákon keresztűl mindazokat, akik részesei ennek a rendezvénynek. Ez
ténylegesen 200 embert jelent. Velük kellene leghamarabb - már az idén - egyeztetni ebben a
kérdésben.

Vidáné Endrődv Ildikó bizottsági tag: A gyerekek szempontjából jobb lenne az április 30. —

május I. időszaka Madzagfalvi Napok rendezvény tekintetében, mert iskolaidőben lennének.
A diákpolgántester választásnál 12 általános iskolás csapat vett részt a csabai gyúrónapon,
akiket egy pénteki előkészületi napra Békésre tudnának hozni a Kolbászvigalomra, és egy nagy
happening keretében megtarthatnák a diákpolgármester választást is.

Túri Andrea igazgató: Nyitottak minden javaslatra, de a változtatásokhoz tulajdonosi döntésre
van szükség.

Kálmán Tibor polgármester: Kérte Deákné Domonkos Julianna kulturális tanácsnokot. hogy
ha összejön a megbeszélés, akkor a BETAZEN programról is egyeztessenek. illetve beszéljék
át. hogy milyen ötletek, javaslatok vannak a változástatásra. modemizálásra vonatkozóan.
Kérte, hogy a megbeszélésre Vámos Zoltán alpolgántestert is hivják meg, hisz neki szive ügye
a BETAZEN. és elég sokat jár ez ügyben Budapestre is.

A diákönkorrnányzattal kapcsolatban elmondta, hogy az iskolák tettek javaslatokat a
diákpolgármester választással kapcsolatosan: vagyis nem a választásra, hanem delegálásra
tettek javaslatot, amely szerint lennének delegáltak, akik közül jelöléssel választanák ki a
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diákpolgármestert. Egy következő körös megbeszélésre december 4-én kerül sor, 14.30 órakor
a hivatalban. amelyre minden bizottsági tagot meghívott. A diákönkormányzat aktivabbá
tételéről tárgyalnak majd. hogy színesebbé tegyék a helyi íhitalság életét.

A társrendezőket is meg kelt hívni a megbeszélésre. hiszen sokan vannak. akik pálvázaton
keresztül vesznek részt a rendezvényeken, és szükség lehet a módosításra náluk is. Javasolta,
hogy az idő rövidsége miatt még december elején tartsák meg a megbeszélést.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, így szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottság a határozati
javaslat elfogadását javasolja a képviselő-testületnek.

Szavazás e/őt! negá1/apííotta. hogy ci szavazásHcU jeleillévő bizottsági tagok száma: 7f6.

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán ás Szociális Bizottsága

68/2019. fl 26.) s;ámú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „Beszámoló a Madzagfálvi Napok rendezvény 2019. évi
kbonvoutásáró!” tárgyú előterjesztést, és a határozati javaslat elfogadását javasolja a
képviselő-testületnek.

Határidő: azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Napirend tárEva: Szakon’osi rendelések szünetelése

trásos előterjesztés csatolva ajegvzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén Erdélyi Imola igazgató
asszonyt.

Erdélyi Imola igazgató: Tájékoztatta ajelenlévőket arról. hogy a háziorvosi rendelések nem
szünetelnek, csak a szakorvosi rendelések.

Mucsi András bizottsági e’nök: Megköszönte a tájékoztatást. További hozzászólás, kérdés,
észrevétel, módosító javaslat nem volt. igy szavazásra bocsátotta azt ajavaslatot, amely szerint
a bizottsága határozati javaslat elfogadását javasolja a képviselő-testületnek.

Szavazás előtt ;negáflapítoua. hogL’ a szavccásnál jelenlévő bizonsági tagok száma: 7f7L

- Megállapitotta. hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:
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Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán ás Szociális Bizonsága

69/2019. (XL 26.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a ‚.Szakon’osi rendelések szünetelése “tárgyú előterjesztést, és a határozati
javaslat elfogadását javasolja a képviselő-testületnek.

határidő: azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Napirend tár2ya: A Békési Férfi Kézilabda Kli. ügyvezetőjének megválasztása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az M/lív. 52.,9 (1) bekezdés]) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Kőszöntőtte Nagy Richárdot, aki a Férfi Kézilabda Kit
képviseletében van jelen a bizottság ülésén. Az előterjesztésben foglaltak szerint a jövőben a
kQ. ügyvezetője Nagy Richárd lenne. Kérte Kálmán Tibor polgármestert, tegyen javaslatot az
új ügyvezetőnek javasolt személy munkabérére.

Kálmán Tibor polgármester: A Pénzügyi Bizottság ülésén már elhangzott és elfogadásra
került, hogy Nagy Richárd leendő ügyvezető munkabére bruttó 400 ezer forint legyen. A
Pénzügyi Bizottság ülésén az is elhangzott. hogy a TAO adta lehetőségeket kiaknázva lenne
bruttó 400 ezer forint a munkabére az új ügvvezetönek. mivel a bér felét a TAO támogatások
terhére el lehet számolni.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás. kérdés. észrevétel, módosító javaslat
nem volt. igy szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottság a határozati
javaslat elfogadását javasolja a képviselő-testületnek azzal, hogy Nagy Richárd ügyvezető bérét
- megválasztása esetén — bruttó 400 ezer forintban határozza meg a testület.

S:avczzcv «lőtt nwgállapította, hogy ci nzva:á.vnál /ek’nlévö bizottsági tagok s:cinza: 7/ő

- Megállapította. hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Kép viselő-testülete
Humán ás Szociális Bizonsága

70/2019. (XL 26.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta .. A Békési Fér/i Kézilahck, K/i. ügvvL’zelőjé;wk nzegiélasz;ása” tárgyú
előterjesztést. és a határozati javaslat elfogadásátjavasolja a képviselő-testületnek azzal,
hogy Nagy Richárd ügyvezető havi munkabérét bruttó 400 ezer forintban állapitsa meg.

Határidő: azonna]
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Mucsi András bizottsági elnök: Nagy Richárdnak további jó munkát kívánt, és szeretné, ha a
további sikeres együttműködés jegyében tudnák a kapcsolatot tartani.
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Napirend tárEva: Bejelentések

Tár2y: A Humán és Szociális Bizottság 2020 évi munkalátogatásai

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz űz Mötv. S2. (1) bekezdés» pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Helyben kiosztásra került a bizottságot érintő munkalátogatás
tervezete. A november S-ai bölcsődei látogatás sikeres volt. Szeretné. ha a politikusok a
társadalmi kapcsolatok erősítése jegyében felkeresnék a városban lévő intézményeket.
pannerszen’ezeteket. Ezzel kapcsolatban készített egy anyagot. aminek elfogadása azért lenne
fontos. hogy ajövő évi munkatervet ennek megfelelően lehessen elkészíteni.
Szeretné, ha a január folyamán egyeztetni tudnának a nemzetiségi önkormányzatokkal.
tekintettel arra. hogy a rendezvényeik megtartása fontos lenne a pontok megszerzése végett,
hogy költségvetési támogatásban részesülhessenek. Az önkormányzatnak fontos, hogy minél
több civilt bevonjon a rendezvényei szervezésébe, részvételébe. A legtöbb nemzetiségi
önkormányzat összetételében nem igazán történt változás, kivéve a roma nemzetiségi
önkormányzatot. Az új összetételű roma nemzetiségi önkormányzat együttműködési készsége
sokkaljobb, minta korábbi testületé volt, és szeretnének bekapcsolódni a munkalátogatásokba
is. Szeretné, ha meg tudnák látogatni az Országos Cigánymissziót. A polgármesterrel együtt
részt vettek a misszió segítő szolgálatának jubileumi rendezvényén, ahol az intézményvezető
asszonnyal megbeszélték, hogy meglátogatják az intézményi.A látogatás során megnéznék a
Verseny utcai épületet, valamint az oktatási, nevelési intézményt is.

Erdélyi Imola igazgatóval is egyeztetett a látogatás tekintetében. aki várja őket februárban.

Az előző bizottsággal jártak ilyen látogatásokra. amelyek nagyon hasznosnak bizonyultak.
Márciusban a szociális szolgáltató központot látogatnák meg, ahová a roma nemzetiségi
önkormányzat tagjait, az ügyrendi bizottság tagjait, valamint a kistérségi társulást hívnák meg.
Aprilisban tenne a bizottság látogatást a rendőrkapitányságon, ahol zárt ajtók mögött olyan
kérdéseket is meg tudnak beszélni, amelyeket bizottsági ülés keretében nem lehet. Májusban
látogatnák meg a múzeumot és a könyvtárat. A könyvtárban megnézhetnék, milyen
fejJesztéseik vannak. Júniusban. Serfecz Dávid bizottsági tag javaslatára. meglátogatnák a
KOVIZIG-et.

A Szent Lázár Alapitvány. illetve a Mentálhigiénés Egyesület látogatására augusztusban kerül
sor. Szeptemberben az általános iskolákat látogatnák meg. de ezek közül is legelőször a dr.
Illyés Sándor intézménybe mennének el, mert ot! még nem jártak a bizottsággal együtt.
Októberben látogatnák meg az óvodákat, novemberben a kulturális központot. Meg tudnák
tekinteni a fejlesztéseket, át tudnák beszélni a feladatokat, problémákat, stb. Decemberben
tennének látogatást a Gál Ferenc iskolában.

Ezek a látogatások nem kötelezöek senki számára. ha valamelyik bizottsági tau nem akar részt
venni ezeken. akkor sincs gond, hiszen nem bizottsági ülésről van szó. hanem fakultativ
látogatásokról.

Tárnok Lászlóné jegyző: A témák egy része kötelezö beszámolót tartalmaz. A rendörségnek
törvényben előírt kötelezettsége, hogy a képviselő-testület előtt minden évben beszámoljon a
munkájáról. Az őnkormányzat intézményeitől bármikor kérhetnek beszámolót a
tevékenységükről. Azok az intézmények, amelyek nem az önkormányzat irányítása alatt
vannak (p1. Szent Lázár Alapítvány vagy az egyházi iskolák) minden évben tájékoztatják a
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képviselő-testületet az előző évben végzett tevékenségükről. Nem kötelező a beszámolás.
mégis együttműködnek a testülettel és eleget tesznek a kérésnek. Volt példa arra. hogy a
szociális ellátás területén az egyik szolgáltató nem küldött tájékoztatót. hiába kérte tőle is a
testület. Mucsi András bizottsági elnök kérésére került sor arra, hogy bizottsági ülésen
tárgyalták meg a külsös intézmények tájékoztatóit. mindig egyszerre csak egy szakterületet
érintően. Például egy adott hónapban aszociális ágazat. a következőben pedig az oktatási ágazat
számolt be, illetve adott tájékoztatást a munkájáról.
Kérdése: a következő féléves munkatervbe beépitsék a munkalátogatások témáit arra az
időpontra. amikora egyébként is beszámolót, tájékoztatót kérnek be? Soknak tartja azt, hogy
egy külsős intézménvtől tájékoztatót kérnek. meghhják őket a bizottsági Vagy a testületi ülésre,
plusz ezen felül még a bizottság ki is megy az intézményhez látogatni.

Például a rendőrség köteles beszámolni a képviselő-testület előtt az elöző évi munkájáról. amit
az ügyrendi bizottság véleményez a testületi ülés előtt. Kérdése: a beszámoló tárgyalása a
hivatal hivatalos helyiségében történik meg, a munkuterv szerinti hónapban, és a bizottság ezen
felül még egy másik hónapban látogatást tesz a rendőrségnél? De ugyanez a kérdés felmerül a
kulturális központ, a szociális szolgáltató központ beszámolója kapcsán is. Van olyan
előterjesztés, amit csak bizottság tárgyal és van olyan is, amit bizottság és testület is. Ki
egyezteti le ezeket a lá(ogatásokat? A bizottság elnöke?

l%Iucsi András bizottsági elnök: A beszámolókat. illetve a tájékoztatókat arra a hónapra kellene
bekérni a szervezetektől. amikor a bizottság meglátogatja őket. Nincs ellentmondás. A
FIDESZ-KDNP politikusai a választási igéreteik között megfogalmazták. hogy jobban
odaflgvelnek majd a városban élő intézmények és a lakosság visszajelzéseire. Ezt a
gyakorlatban is meg kivánják valósítani. Ahogy korábban is, Úgy a jövőben is leegyezteti a
látogatások időpontjait az érintettekkel. A rendőrségnél tett személyes látogatás kapcsán olyan
bűncselekményekkel kapcsolatos dolgokat is meg tudtak beszélni, amit a bizottság ülésén nem
lehetett. A szociális szolgáltató központ telephelyeit meglátogatták, ahol örömmel fogadták
őket. és sok problémáról tudtak beszélgetni.
Javasolta, hogy a látogatás hónapjában tárgyalják meg a beszámolókat, illetve tájékoztatókat.

Polgár Zoltán alpolgármester: A bizottság meghívúsára látogatást tettek a bölcsödékben. ami
nagyon hasznos volt. A személyes látogatás kapcsán megnvíltak a vezetők. és sok olyan
probléma merült fel, amelyet nagyon gyorsan meg tudtak oldani. A munkalátogatás között
szerepel a Sovánvháti Közösségi [láz látogatása is. Felmerült benne. hogy ajelenlévők közül
bárki is járt-e már ott? A kiosztott javaslat szerint a bizottság „munkalátogatást” tartana.

Mucsi András bizottsági elnök: A személyes látogatás során megtekintik az intézményeket,
beszélgetnek a vezetőkkel, a dolgozókkal. Ezek nem kihelyezett bizottsági ülések lennének,
hanem munkalátogatások. Személyesen egyeztet az intézmények. szervezetek vezetőivel a
látogatásra vonatkozóan.

Juhos János bizottsági tag: Hasznos volt a bölcsöknél tett látogatás. ezért nagyon jó
kezdeményezésnek tartja a bizottsági elnök javaslatát. Kérdése: van-e lehetőség arra, hogy
amikor beszámolót kérnek. akkor azt az adott intézménynél, szervezetnél tárgyalják meg?

Mucsi András bizottsági elnök: Azért nem jó ez az ötlet, mert kihelyezett ülésnél biztosítani
kell a bizottság határozatképességét. a törvényességet és jegyzőkönyvet kell készíteni az
ülésről. Az lenne praktikus, ha például a rendőrség beszámolóját a rendőrség hivatalos
helyiségében tárgyalnák meg. Ez volt az eredeti elképzelése.
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PolEár Zoltán alpolgármester: Az elhangzottak azt jelentik, hogy a Pénzügyi Bizottság ülését
megtartják a hivatal hivatalos helyiségében, a Humán Bizottság ülését megtartják annál az
intézménynél, szervezetnél, amelyiknek épp a beszámolóját tárgyalják, majd onnan tovább
mennek az Ugyrendi Bizottság ülésére valahova máshova? A bizottsági ülésekre kedden kerül
sor, és a beszámolókat, tájékoztatókat nem kihelyezett ülésen kellene megtárgyalni.

Mucsi András bizottsági elnök: Úgy gondolta, hogy az adott bizottsági ülésen megtárgyalják
azokat a napirendi pontokat. amelyek nem köthetök intézményhez vagy szervezethez. Ha ezzel
végeztek, akkor p1. a Szent Lázár Alapítvány beszámolója kapcsán kimennek az intézményhez
és ott tárgyalják meg a napirendi pontot.

Polár Zoltán alpolgármester: Ennek a megvalósítására egy egész napra szükség lenne. A
Humán Bizottság megtárgyalja a nyolc napirendi pontját, majd a kilencedik napirend
megtárgyalásához kimenne abba az intézménybe, amelyiknek a beszámolóját tárgyalja?

Mucsi András bizottsági elnök: A korábbi gyakorlat az volt, hogy hozzászólás nélkül
elfogadták p1. a Szent Lázár Alapítvány beszámolóját. majd a Következő héten kimentek az
intézménybe látogatás címén.

Tárnok Lászlóné jegyző: A kérdése csak arra irányult. hogy ugyanarra a hónapra kérje-e be az
írásos beszámolókat, amikor a bizottság a látogatását tervezi, vagy sem.

Polgár Zoltán alpolgármester: Azt jó ötletnek tartja. hogy a rendőrség beszámolóját tárgyalja
a bizottság és a képviselő-testület is április végén, de a bizottság a látogatást április közepére
szervezze meg.

Vidáné Endrődv Ildikó bizottsági tag: A munkalátogatás hasznos volt. Helyben kapnak egy
sablon beszámolót, megkérdezik, van-e szóbeli kiegészítés, akkor az intézmény vezetője vagy
képviselője jelzi, hogy nincs, ezzel szemben. ha kimennek személyesen az intézménybe,
teljesen más információk jutnak a birtokukba. Ot év tapasztalata alapján nem biztos, hogy
megvalósítható az, hogy minden beszámolót az érintett intézménynél tárgyaljanak meg. De az
sem megvalósítható. hogy a Madzagfalvi Napok rendezvényéről szóló tájékoztatót a
rendőrségen tárgyalják meg. mert oda szenezték a kihelyezett ülést. A munkalátogatás a
bizottsági üléshez képest plusz tájékozódást jelent, amivel kikerülhetik a sablonos
beszámolókat.

Mucsi András bizottsági elnök: Amikor az oktatási bizottság elnöke volt, tartottak kihelyezett
ülést például a múzeumban is. Ezek a látogatások senkinek sem kötelezőek. Amikor p1. az
országos cigánymisszió beküldi a tájékoztatóját udvariasságból, a bizottság elfogadja, azonban
egészen más az, ha kimennek és megtekintik az intézményt és személyesen beszélgetnek a
vezetőkkel. illetve a dolgozókkal. Azért kéri elfogadni a határozati javaslatot. hogy a bizottság
elnöke felhatalmazást kapjon arra, hogy megszervezze a munkalátogatásokat, illetve a hivatal
a tervezet szerint kérje be a tájékoztatókat az érintettektöl. Ha ez nem működik. akkor majd
módosítaiak a rendszeren.

Kálmán Tibor polgármester: Javasolta, hogy hangolják össze a munkatervet, és a bizottsági
ülésen tárgyalják meg a hivatalos beszámolókat, és még a bizottsági ülés előtt tegyenek
látogatást egy-egy szervezetnél. Ez elősegíti azt. hogy a hivatalos beszámoló tárgyalásánál már
rendelkezzenek olyan információkkal is, amelyeket esetleg az írásos anyag nem tartalmaz, A
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hivatalos rnunkaterv a korábbi gyakorlatnak megrelelően készüljön el. és mellette a bizottság
dönthet Úgy, hogy felkéri a bizottsága elnökét. hogy a bizottsági ülésre előterjesztett
munkalátogatás-ten’ezet szerint szervezze meg az intézménylátogatásokat.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: A munkalátogatások között szeptember. október.
november és december hónapra vannak tervezve az oktatási intézmények, illetve kulturális
Intézmények látogatásai. Javasolta, hogy az oktatás témakörét egy bizottsági ülés keretében
tárgyalja meg a bizottság még akkor is. ha a munkalátogatásokat elosztják 4 hónapra. Azt is
figyelembe kell venniök az intézménylátogatások során, hogy mindenhol meghatározott
munkaidő van, Így 6 óra után már sehova nem tudnak menni látogatni.

Mucsi András bizottsági elnök: Vannak otyan beszámolók, amelyek kezelhetetlenek. Pénteken
megkapják a több mint 300 oldalas anyagot, amit keddig át kellene olvasni ahhoz. hogy
tudjanak róla tárgyalni. Szét kellene szedni az óvodák és iskolák beszámolóit. Szeptemberben
kellene beszámolni az iskoláknak, októberben pedig az óvodáknak.

Juhos János bizottsági tag: A volt 4-es Iskola látogatását előre kellene venni. hogy lássák az
intézményt illetve beszélni tudjanak a vezetéssel. Ha lehet erre a látogatásra márjanuárban sort
kellene kedteni.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, így szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

Szavazás előtt mególlapliotia, ho’ ci szavazásnál jelenlévő bizottsági tagok szánta: 7fö

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkonnány;at Képviselő-testülete
Humán ás Szociális Bizottsága

71/2019. (XL 26.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a
bizottság munkalátogatásainak munkatervét 2020. évben az előterjesztésben szereplő
táblázat szerint határozza meg.

Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
Határidő: folyamatos

TáruvPrograrnokról tájékoztatás

Mucsi András bizottsági elnök: A jelenlévő figyelmébe ajánlotta a Békési Advent
rendezvénysorozatot, amely rendkívül színvonalasnak ígérkezik. Kéne, hogy a bizottság tagjai
is minél nagyobb létszámban vegyenek részt a programokon.

Kálmán Tibor polgármester: Beszélt már korábban a diákönkormányzatiság lendületesebbé
tételéről. December 4-én 14.30 órakor lesz egy megbeszélés ezzel kapcsolatban, amelyre
mindenkit meghív. A következő évben 200 ezer Forint támogatást bocsát majd az önkormányzat
a diákönkormányzat rendelkezésére. Ezt az összeget a költségvetésbe is betervezik majd. A
megbeszélésen döntenének ajövő évi diákönkormányzatisághoz kapcsolódó programtervről Is.
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Bemutatta a jelenlévőknek dr. Bocskay Árpád jogászt, aki a Polgármesteri Hivata’ Új
munkatársa lett.

November 26-án aláírásra került egy szerződés az Okos Város program kapcsán. ami egy
HelpyNet program. Decemberben tesztverzióban, januártól pedig éles üzemmódban müködik
majd ez a program. amely könnyebbé tenné a hivatal, az önkormányzat és a lakosok közötti
kommunikációt. Az Okos város alkalmazás lényege. hogy egy okostelefonra letöltött
alkalmazás segítségével bárki jelezheti, ha problémát észlel. A jelzés befut a polgármesteri
hivatalba. ahol a lehető leggyorsabb idő alatt Igyekeznek eljárni a kérdésben a bejelentő
folyamatos tájékoztatása mellett. Ezáltal digitálisan nyomon követhető lesz az ügymenet.
Akinek nincs okostelefonja, az majd egy információs vonalat hívhat, ahol szintén jelezheti az
észrevételeit. Ezzel olyan statisztikai állomány kerül az önkormányzat birtokába hosszú távon,
amiből láthatják, p1. hogy egy évben hány kidőlt fát jelentenek be a lakosok. Folyamatosan
terjesztik ki majd az alkalmazást Újabb és újabb témakörök bejelentésére.

Mucsi András bizottsági elnök: További napirendi pont, bejelentés, észrevétel nem volt, így a
bizottság nyilvános ülését befejezettnek nyilvánította, és zárt ülést rendelt el. Kérte, hogy csak
azok maradjanak az ülésterembe, akiknek erre ajogszabály lehetőséget biztosít.

K.m.f.

Mucsi András Deákné Dornonkos Juliaiii’a
bizottsági elnök jkv. hitelesítő I
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